

Some Face Creams Cause Mercury Poisoning

2017

Many people in California, including children and babies, have been poisoned by face creams containing mercury. These creams were made in Mexico and were used to get rid of dark spots and acne. One child was hospitalized for weeks because her mother used a cream that had mercury. A teenager, who used a cream for acne, was hospitalized for almost a month. Some of these creams do not have a label, or have a hand-made label. Other creams have a label and are sold in stores or through the internet.

These creams were used to:

- Lighten skin
- Get rid of age spots, freckles, wrinkles or warts
- Get rid of acne

Children can be affected if they are in contact with a member of the household who is using one of these creams. Mercury in creams spreads around the home through clothes, furniture, physical contact and when preparing food. **If you suspect the cream you are using could be one of these products, stop using it immediately.**

Common symptoms of mercury poisoning

- Headaches, memory loss, or difficulty concentrating
- Irritability, nervousness, fatigue, or insomnia
- Tremors (shaking) or twitching
- Tingling or numbness in hands, feet, or around the lips
- Weakness or loss of strength in arm and leg muscles

If you or your children have any of these symptoms and you are using a face cream made in Mexico, go to your doctor or health clinic.

For free medical advice

Call Poison Control at 1-800-222-1222

Call 2-1-1 for a free directory of services

Contact [Ventanilla de Salud](#) located at your nearest Mexican Consulate (www.ventanillas.org)

Examples of creams with mercury. Some can turn gray/greenish.



Algunas Cremas Faciales Causan Envenenamiento por Mercurio

2017

Muchas personas en California, incluyendo niños y bebés, se han envenenado por medio de cremas faciales con mercurio. Estas cremas fueron hechas en México y usadas para aclarar manchas y acné. Un bebe fue internado por varias semanas porque su madre usaba una crema con mercurio. Un joven que usaba una crema para tratar el acné estuvo internado durante casi un mes. Unas de estas cremas no tienen etiqueta o la etiqueta está hecha a mano. Otras, traen etiqueta y se venden en tiendas o por internet.

Estas cremas se usaron para:

- Aclarar la piel
- Quitar paño o manchas, pecas, arrugas, verrugas
- Eliminar el acné

Los niños pueden verse afectados si están en contacto con un miembro del hogar que esté usando una de estas cremas. El mercurio de la crema se esparce por toda la casa a través de la ropa, los muebles, el contacto físico y al preparar alimentos. Si sospecha que la crema que está usando pudiera ser uno de estos productos, interrumpa su uso de inmediato.

Síntomas comunes del envenenamiento por mercurio

- Dolor de cabeza, pérdida de la memoria o dificultad para concentrarse
- Irritabilidad, nervios, fatiga o insomnio
- Estremecimiento (temblores) o espasmos
- Hormigueo o entumecimiento en las manos y los pies o alrededor de los labios
- Debilidad o pérdida de fuerza en los músculos de los brazos y las piernas

Si usted o sus hijos padecen alguno de estos síntomas y está usando una crema facial hecha en México, visite a su médico o una clínica de salud.

Para asesoramiento médico gratis

- Llame a Control de Envenenamiento al 1-800-222-1222
- Llame al 2-1-1 para un directorio de servicios
- Hable con la [Ventanilla de Salud](#) en el consulado Mexicano más cercano a usted (www.ventanillas.org)

Ejemplos de cremas con mercurio. Algunas se tornan gris o verdosas.

